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  )للمرة الثانيت ( فرص استثماريتاعلان م /  
 

 اٌٝ : اٌغبدح اٌشاغج١ٓ ثبٌّشبسوخ   
 

اٌرشاغج١ٓ ِرٓ اٌّغرتثّش٠ٓ ٚاٌشرشوبد اٌؼشث١ررخ عربِشا(  ثرذػٛح  –٠غرش وٚصاسح اٌظرٕبػخ ٚاٌّؼربدْ / اٌشرشوخ اٌؼبِرخ ٌظرٕبػخ الاد٠ٚرخ ٚاٌّغرتٍضِبد اٌ ج١رخ 

ٓ ٚاٌّغدٍخ سع١ّبً داخً اٌؼشاق ٚخبسخخ ٌٍّشبسوخ ثٙزٖ اٌفشص الاعتثّبس٠خ اٌّؼتّذ٠ ولاّ٘ببي اٌظٕبػٟ اٚ ٚالاخٕج١خ اٌشط١ٕخ اٌّظٕؼخ ٚاٌّختظخ فٟ اٌّد

ِغتسؼشاد دٚائ١خ خذ٠ذح ٌتٍج١خ  لإٔتبجػٍٝ اعبط اٌّشبسوخ فٟ الاداسح ٚالأتبج ٚص٠بدح اٌ بلخ الأتبخ١خ ٌٍّغبّ٘خ فٟ ٘زٖ اٌفشص اٌم١ّخ  ٌٍٚسبخخ اٌّبعخ 

الاؽلاع ػٍٝ اٌٍّف الاٌٚٝ ٌٍّشبس٠غ اٌّمتشزخ فٟ ِمش ششوتٕب اٌىبئٓ فٟ عربِشا(  ٚثبلإِىبْاٌؼشال١خ ٌٚتٛؽ١ٓ اٌظٕبػخ اٌذٚائ١خ فٟ اٌجٍذ   ازت١بخبد  اٌغٛق

١ٕٔرٜٛ اٌتربثغ  ٕغٚتجذٞ ششوتٕب اعتؼذاد٘ب ٌتمذ٠ُ وبفخ اٌّؼٍِٛبد اٌتفظ١ٍ١خ ٚاٌتغ١ٙلاد  ٌض٠بسح اٌّٛالغ الاعتثّبس٠خ اٌّمتشزخ ٚاٌترٟ عرتمبَ ػٍرٝ اسع ِظر

 : ٚاٌّشفمخ سث ب ِغ ِلازظخ ِب ٠أتٟ ٌٍّشبس٠غ  اٌّ شٚزخ  ِتىبٍِخٌششوتٕب ػٍٝ اْ ٠مذَ اٌّغتثّش دساعخ خذٜٚ التظبد٠خ ٚف١ٕخ 
 

ػشٚع ِرٓ يٞ شرشوبد اخرشٜ اٚ ِاعغربد تمذ٠ُ ٚوزٌه ٠ّىٓ اٌذٚائٟ تىْٛ الافؼ١ٍخ ٌٍششوبد اٌؼب١ٌّخ اٌّظٕؼخ ٚاٌّتخظظخ فٟ اٌّدبي اٌظٕبػٟ  .1

 ِب١ٌخ اٚ تدبس٠رخ اٚ ِغرتثّش٠ٓ اٚ اطرسبة س ٚط الاِرٛاي تشفرك ِؼٙرب ٚعربئك تؼبلرذ٘ب ٚتؼبٚٔٙرب وتخ٠ٛرً اٚ ٚوبٌرخ اٚ ِشربسوخ   ِرغ شرشوبد ِظرٕؼخ

 ِربٌٟ ِتخظظخ عبٔذح فٟ ِدبي اٌّؼٍٓ ػٕٗ شش٠ خ علاِخ ِٛلفٙب اٌمبٟٔٛٔ ٚاٌتخظض اٚ تمذ٠ُ اٌغبٔذ اٌفٕٟ اٌّختض ِغ وفب(ح ِب١ٌخ اٚ تمذ٠ُ عبٔذ

 اٌف١ٕخ ٚاٌّب١ٌخ ٚػذَ ٚخٛد تؼبسع لبٟٔٛٔ .  إٌبز١خٚثّب ٠ؼّٓ ٔدبذ تٕف١ز اٌّششٚع ِٓ 
 

ِرغ  ِمذِرخ اٌ ٍرت  شٙبدح اٌتأع١ظ ػٍٝ اْ تظذق وبفخ اٌٛعبئك ٌٍششوبد الاخٕج١خ ِٓ لجً عفبسح خّٙٛس٠خ اٌؼشاق فرٟ ثٍرذ اٌشرشوخ ِغتمذ٠ُ  ٚعبئمٙب  .2

 .ٔغخخ ػشث١خ ِتشخّخ ثشىً لبٟٔٛٔ 
 

 

 .وتبة تأ١٠ذ ِٓ اٌّظبسف اٌشط١ٕخ تا٠ذ وفب(تٙب اٌّب١ٌخ ٚتؼبِلاتٙب ِغ وشف تأ١٠ذ إٌمٛد ٚاٌٛدائغ تمذ٠ُ  .3
 

 .تمذ٠ُ اٌششوخ طبزجخ اٌؼشع اِىب١ٔبتٙب اٌف١ٕخ ٚخ تٙب ٌت ٠ٛش ِٕتدبد لبئّخ اٚ اٌذخٛي ثّٕتدبد خذ٠ذح  .4
 

 

ٌتىٍٕٛخ١ب ٚاٌتذس٠ت ِرغ تفبطر١ً اٌّجربٌل اٌّشطرذح ٌىرً فمرشح ِرغ اٌتأو١رذ ػٍرٝ اْ تمذ٠ُ وشٛفبد تتؼّٓ اٌّىبئٓ اٚ اٌخ ٛؽ الأتبخ١خ ٚالاعتؼذاد ٌٕمً ا .5

 .تىْٛ اٌّىبئٓ ٚاٌخ ٛؽ خذ٠ذح ِٚٓ ِٕبشٝ( ِؼتّذح 
 

اْ ٠تؼررّٓ ػمررذ اٌّشرربسوخ تشررد١ً اٌؼررذد إٌّبعررت ِررٓ اٌؼررب١ٍِٓ ٚاٌررزٞ ٠تفررك ػ١ٍررٗ اٌ ررشف١ٓ ٚثّررب ٠تٕبعررت ٚزبخررخ اٌّشررشٚع اٌفؼ١ٍررخ ٚدفررغ سٚاتررجُٙ  .6

 .ٓ لجً اٌششوخ اٌّشبسوخ ٚزغت اٌمٛا١ٔٓ إٌبفزح ِٚخظظبتُٙ ِ
 

 

 .ؼب( اٌؼشالٟ ٘ٛ اٌّختض فٟ إٌظش ثبٌٕضاع ل١خ ٌفغ إٌضاع اْ ٚخذد ٠ٚىْٛ اٌماٌٝ اٌمٛا١ٔٓ ٚاٌتشش٠ؼبد اٌؼشا ذخؼٛع اٌؼم .7
 

  ِبئترب اٌرف دٚلاس ٌؼمرٛد 200,000 % ِرٓ ل١ّرخ اٌّشرشٚع ٚزغرت ا١ّ٘ترٗ ػٍرٝ اْ لا تمرً ػرٓ و 5-2تمذ٠ُ خ بة ػّبْ ػٕرذ تٛل١رغ اٌؼمرذ ثٕغرجخ و .8

ٌتشرد١ً ف١ىرْٛ اٌّشبسوخ ٌؼّبْ تٕف١ز الاٌتضاِبد اٌؼبِخ ٠تُ اؽلالٗ زبي اوّبي اٌّت ٍجبد اٌّتشتجخ ػٍٝ اٌشش٠ه و اٌ رشف اٌثربٟٔ  اِرب ػمرٛد اٌتأ١٘رً ٚا

 خ بة اٌؼّبْ زغت اٌششٚؽ اٌؼبِخ.
 

ثخظرٛص ازىربَ  13/3/2218  فرٟ 2/1/59/29827ذائشح اٌمب١ٔٛٔرخ رٞ اٌؼرذد وق/اػتّبد ِب  ٚسد فرٟ اػّربَ الاِبٔرخ اٌؼبِرخ ٌّدٍرظ اٌرٛصسا( / اٌر .9

ثخظرٛص اخربصح اٌتأعر١ظ ٚٚخرٛة فرتر فرشع ِغردً فرٟ اٌؼرشاق ػٕرذ اٌتؼبلرذ  2217  ٌغرٕخ 3  ِٓ ٔظبَ فشٚع اٌششوبد الاخٕج١خ سلُ و14اٌّبدح و

   اػلاٖ اٌّتؼبلذح ِغ اٌّتخظظخ .1ٚ فشع ٌٍششوبد اٌّٛطٛفخ فٟ و  اشٙش ِٓ تبس٠خ اٌتٛل١غ ا3ٚتغد١ٍٗ اط١ٌٛب ٌذٜ ِغدً اٌششوبد خلاي ِذح و
 

 

 

  اػلاٖ ثتمذ٠ُ ِب ٠1تُ شّٛي اٌششوبد ٚاٌّاعغبد اٌّب١ٌخ ٚاٌدٙبد الاخشٜ غ١ش اٌظٕبػ١خ ٚاٌّغتثّش٠ٓ ٚاطسبة س ٚط الاِٛاي إٌّٖٛ ػُٕٙ فٟ و .12

 خب( ثبٌفمشاد اػلاٖ .
  

 

 ع ِغ اٌٛاخٙبد اٌّؼّبس٠خ ِغ تمذ٠ُ خذٚي ِظبدق ػ١ٍٙب ِٓ ِىتت اعتشبسٞ ٕ٘ذعٟ.تمذ٠ُ اٌتظب١ُِ ٚاٌّخ  بد الا١ٌٚخ ٌٍّششٚ .11
 

 ثشٔبِح تمذَ اٌؼًّ ٚاٌٍّخض اٌتٕف١زٞ ِٚذح تٕف١ز اٌّششٚع ٌٍّظٕغ. .12

 

 
 

 

 

 إٌّٙذط

 محمد ػجذ اٌمبدس ِظ فٝ 

 بَ ـؼـش اٌــاٌّذ٠اٌّخٛي ثظلاز١بد 

 /2/2224 
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 بٔذح ِظذلخ ِٓ اٌغفبسح اٌؼشال١خ اٌغٌٍششوبد اٌؼب١ٌّخ اٌشط١ٕخ اٌغبٔذح ِغ اٚساق ٚٚعبئك تغد١ً  اٌششوخ ػمذ ششاوخ اٚ ِزوشح تفبُ٘ ِظذلخ اط١ٌٛبً  .13
 

 اٌج١بٔبد اٌّب١ٌخ ٌٍششوخ لاخش عٕت١ٓ ِظذلخ ِٓ ِىتت ِسبعت لبٟٔٛٔ ِؼتّذ . .14
 

 تمذ٠ُ وتبة ػذَ ِّبٔؼخ ِٓ ا١ٌٙئخ اٌؼبِخ ٌٍؼشائت ثبٌٕغجخ ٌٍششوبد اٌؼشال١خ . .15
 

 ّّبعٍخ اٌتٟ لبَ ثٙب اٚ ششوب(ٖ فٟ اٌؼشاق اٚ خبسج اٌؼشاق ٚاٌدٙبد اٌغبٔذح فٟ تٕف١زٖ .اٌّشبس٠غ اٌ .16
 

 خ خ اٌت٠ًّٛ ٌٍّششٚع الاعتثّبسٞ ِمتشٔخ ثؼّبْ اٌدٙخ اٌّظشف١خ . .17
 

 ٠ّىٓ اٌتمذ٠ُ ػٍٝ اٌفشص الاعتثّبس٠خ ثظٛسح ِٕفشدح اٚ اوثش ِٓ فشطخ ٠ٚىْٛ اٌؼمذ ِٕفشد ٌىً فشطخ . .18
 

 ِٓ تبس٠خ الاػلاْ فٟ اٌدش٠ذح اٌشع١ّخ .ػًّ َٛ ٠ 32ِذح الاػلاْ  .19
 

 تخؼغ وبفخ اٌؼشٚع ٌّؼب١٠ش ِفبػٍخ فٟ اٌششوخ . .22
 

فىرشح ػرٓ اٌّشربس٠غ تتؼرّٓ  ٌٍشد    ِبئخ ٚخّغْٛ اٌف د٠ٕبس ػشالٟ غ١ش لبثٍخ152,222ثّجٍل و ٠تُ ششا( ٚطً اٌّشبسوخ فٟ اٌفشص الاعتثّبس٠خ  .21

 ح ٌٍّشبس٠غ ِٓ ِمش اٌششوخ.الاعتثّبس٠خ اٌّؼٍٕخ ِغ اٌّغبزبد اٌّسذد
 

 ٠تسًّ ِٓ تشعٛ ػ١ٍٗ اٌفشطخ الاعتثّبس٠خ اخٛس إٌشش ٚالاػلاْ . .22
 

لجً ِىتت اعتشبسٞ ِؼتّذ ِٚظذق ٚظشف ٌلاٚساق اٌخبطرخ اٌشرشوخ ٚتسذ٠رذ ِٓ ٠ىْٛ ٕ٘بن ظشف ٌٍؼشع اٌفٕٟ ٚظشف ٌذساعخ اٌدذٜٚ الالتظبد٠خ  .23

 ِذح ٔفبر٠خ اٌؼشٚع اٌّ ٍٛثخ .
  

 

 . ػٍٝ اٌّض٠ذ ِٓ اٌّؼٍِٛبدؽلاع ػٍٝ اٌتفبط١ً ٌلا   https:// sdi.industrg.gov.iq    :ٛلؼٕب الاٌىتش٠ّٟٔٚىٕىُ ص٠بسح ِ .24
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 إٌّٙذط

 محمد ػجذ اٌمبدس ِظ فٝ 

 بَ ـؼـش اٌــذ٠اٌّاٌّخٛي ثظلاز١بد 

 /2/2224 

 

 
 

 

 ِىبْ اٌّششٚع اعُ اٌّششٚع  د

  ِظٕغ اٌٍمبزبد اٌجشش٠خ  1

 

 

 

ٔ١ٜٕٛ 

 

 ِظٕغ الاد٠ٚخ اٌغشؽب١ٔخ  2

 ِظٕغ أتبج او١بط اٌذَ  3

 خ ِظٕغ أتبج اد٠ٚخ اٌجذائً اٌس٠ٛ١ 4

 ِظٕغ أتبج اد٠ٚخ الأغ١ٌٛٓ  5

 ِظٕغ أتبج ثلاصِب اٌذَ  6

 ِظٕغ أتبج اٌىٛاشف اٌّختجش٠خ  7

 ِظٕغ أتبج الاد٠ٚخ اٌج١ ش٠خ  8

 ثبثً اػبدح تأ١ً٘ ٚتشد١ً ِظٕغ أتبج اٌّسبلٓ اٌ ج١خ إٌج١زح  9
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Subject: Announcement of investment opportunities (for the second time) 
 

   To: Gentlemen who wish to participate 
 

We (the Ministry of Industry and Minerals / The State  Company for Drugs Industry  and Medical 
Appliances – Samarra-Iraq ) are pleased to invite interested investors and reputable Arab and foreign 
companies that are manufactured and specialized in the industrial field, or both, accredited and officially 
registered inside and outside Iraq, to participate in these investment opportunities on the basis of 
participation in management and production and increasing production capacity. To contribute to these 
valuable opportunities and the urgent need to produce new pharmaceutical preparations to meet the 
needs of the Iraqi market and to localize the pharmaceutical industry in the country, you can view the first 
file of the proposed projects at our company’s headquarters located in Samarra. Our company expresses 
its readiness to provide all the detailed information and facilities to visit the proposed investment sites 
that will be established on the factory grounds. Nineveh, affiliated with our company, provided that the 
investor submits an integrated economic and technical feasibility study for the proposed and attached 
projects, noting the following: 
 

1. Preference will be given to international manufacturing companies specializing in the 
pharmaceutical industrial field. Offers may also be submitted from any other companies, financial 
or commercial institutions, investors, or capital owners attaching their contracting and cooperation 
documents (authorization, agency, or participation) with specialized manufacturing companies 
supporting the field. It is announced on the condition that its legal position and specialization are 
sound, or the provision of specialized technical support with financial competence, or the provision 
of financial support in a way that guarantees the success of the project’s implementation from a 
technical and financial standpoint and the absence of a legal conflict. 

2.  Submitting its documents with the certificate of incorporation, provided that all documents for 
foreign companies are authenticated by the Embassy of the Republic of Iraq in the country of the 
company submitting the application, along with a legally translated Arabic copy.  

3.  Submitting a letter of endorsement from reputable banks confirming their financial competence 
and dealings, along with a statement of endorsement of money and deposits. 

4.  The bidding company presents its technical capabilities and its plan to develop existing products or 
introduce new products.  

5. Providing statements that include machines or production lines and readiness for technology 
transfer and training, with details of the amounts allocated for each item, with an emphasis that 
the machines and lines are new and from approved origins.   

6. The participation contract must include employing the appropriate number of workers agreed 
upon by both parties and in proportion to the project’s actual need, and paying their salaries and 
allowances by the participating company and in accordance with the applicable laws. 

7. The contract is subject to Iraqi laws and legislation to resolve the dispute, if any, and the Iraqi 
judiciary is the competent one to consider the dispute. 
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8. Submitting a letter of guarantee upon signing the contract at a rate of (2-5)% of the value of the 
project and according to its importance, provided that it is not less than (200,000) two hundred 
thousand dollars for participation contracts to ensure the implementation of general obligations. It 
will be released upon completion of the requirements imposed on the partner (the second party). 
Rehabilitation and operation contracts. The letter of guarantee shall be according to the general 
conditions.  

9. Adoption of what was stated in the circulars of the General Secretariat of the Council of Ministers / 
Legal Department No. (Q/2/1/59/09827) dated 3/13/2018 regarding the provisions of Article (14) 
of the Foreign Company Branches Regulation No. (3) of 2017 Regarding the establishment license 
and the necessity of opening a registered branch in Iraq upon contracting and duly registering it 
with the Registrar of Companies within a period of (3) months from the date of signing, or a branch 
of the companies described in (1) above that contract with the specialist. 

10. Companies, financial institutions, other non-industrial entities, investors and capital owners 
mentioned in (1) above are included by submitting what was mentioned in the above paragraphs. 

11.  Submit preliminary designs and plans for the project with architectural facades, along with 
submitting a schedule approved by an engineering consultant office. 

12.  Work progress program, executive summary, and project implementation duration for the factory. 
13.  A duly certified partnership contract or memorandum of understanding for reputable 

international supporting companies, along with the supporting company’s registration papers and 
documents certified by the Iraqi embassy. 

14.  The company’s financial statements for the last two years certified by the office of a certified 
public accountant. 

15. Submitting a letter of no objection from the General Tax Authority for Iraqi companies. 
16. Similar projects carried out by him or his partners in Iraq or outside Iraq and the parties supporting 

their implementation. 
17. The financing plan for the investment project is accompanied by a bank guarantee. 
18. Investment opportunities can be applied for individually or for more than one opportunity, and the 

contract is separate for each opportunity.  
19. The advertisement period is 30 working days from the date of the advertisement in the Official 

Gazette. 
20. All offers are subject to the company’s comparison criteria.  
21. A receipt for participation in investment opportunities is purchased for the amount of (150,000) 

one hundred and fifty thousand Iraqi dinars, which is non-refundable and includes an idea of the 
announced investment projects along with the specific areas of the projects from the company’s 
headquarters. 

22. Whoever is awarded the investment opportunity shall bear the publishing and advertising fees.  
23. There will be an envelope for the technical offer, an envelope for an economic feasibility study by 

an accredited and certified consulting office, and an envelope for the company’s private papers 
and determining the validity period of the required offers.  

24.  You can visit our website: https:// sdi.industrg.gov.iq for details and more information.  
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                                                                                                                                   Chemical engineer 

                                                                                     Muhammad Abdil Qadir Mustafa 
  The director authorized to have the powers of the general manager 

                                                                                         /2/2024 

ON. Name of the project  Project 
location 

 

1. Human vaccine factory   

2. Cancer drug factory  

3. Blood bag production factory   

4. Biosimilar drug production factory  Nineveh 

5. Insulin production plant   

6. Blood plasma production plant   

7. Laboratory reagents production plant   

8. Veterinary medicine production factory   

9. Rehabilitation and operation of the medical disposable syringes 
production plant  
 

Babylon 
 


